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ELÄKELÄISNEUVOSTON KOKOUS            PÖYTÄKIRJA 3/2022 
                                                                         Toimikausi 1.8.2021–31.5.2023 
Aika ja paikka  tiistaina 15.3. klo 9.03 - 11.59 Myllytien toimintakeskus 
 

 

 

 
 
 
 Pöytäkirjan tarkastus: Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa. 
 

Paikallisyhdistys Jäsen Läsnä Poissa 

Järvenpään Eläkkeensaajat ry 
varsinainen jäsen Anja Lukjanov, varajäsen Arvi 
Herttua 

Anja Lukjanov x  

Järvenpään Eläkkeensaajat ry 
puheenjohtaja Liisa Majanen ja varajäsen Seppo 
Fahlström 

Liisa Majanen (pj.) 
 

 x 
 

x 

Järvenpään Eläkeläiset ry 
varsinainen jäsen Jouko Saarinen ja varajäsen 
Veikko Laine 

Jouko Saarinen x  

Keski-Uudenmaan 
Työkyvyttömyyseläkkeensaajat ry 
varsinainen jäsen Kaija Jaukkari ja varajäsen 
Toini Helenius 

 
 
 
Toini Helenius 
 

 
 
 

x 

x 

Eläkeliiton Järvenpään Yhdistys ry 
varsinainen jäsen Pentti Kangas ja varajäsen 
Maija-Liisa Pyykkönen 

Pentti Kangas 
 

x  

Keski-Uudenmaan senioriopettajat 
varsinainen jäsen Kaija Tuuri ja varajäsen Tuija 
Pilois 

Kaija Tuuri x  

Träskända Seniorer rf 
varsinainen jäsen Stig Strandberg ja varajäsen 
Christer Kämpe 

Stig Strandberg x  

Järvenpään kansalliset seniorit ry 
varsinainen jäsen Lars-Erik Wilskman ja 
varajäsen Pekka Raittila 

Lars-Erik Wilskman 
(puheenjohtaja) 

x  

Osallisuuden erityisasiantuntija  
Eläkeläisneuvoston kokoussihteeri  

Pilvi Kallio-
Meriläinen 

x  
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§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen 
 
Perustelut 
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta päättä-
minen. 
Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 17.3.2022 alkaen. 
 
Ehdotus 
Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.  
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 
§ 2 Eläkeläisneuvoston aamukoulu 
 
Perustelut 
Järvenpään eläkeläisneuvosto on kirjannut toimintasuunnitelmaan pitää säännöllisiä aamukou-
luja, joissa käsitellään ikäihmisten elämään ja arkeen vaikuttavia valmistelussa olevia Järven-
pään ja Keusoten asioita. Mukaan kutsutaan eläkeläisjärjestöjen edustus ja Myllytien asiakas-
neuvosto. Tilaisuudet ovat avoimia kaikille ikäihmisten eduista kiinnostuneille, ja vaikuttajille. 
 
Maaliskuu 15.3. klo 9-12 
 
Aamukoulu 9-10 

 Omaishoidon kuulumiset Keusote ja Omaisoiva ry. Molemmat vierailut peruuntuivat. 
Otetaan aamukoulussa kantaa peruuntumisen syihin ja valmistellaan aiheesta yhteinen 
kannanotto tai huolenilmaisu.  

 Kuulumiset Ikäviikkojen ensimmäisestä suunnittelupalaverista 14.3.2022. 
 
Esitys 
Merkitään tiedoksi. 
 
Käsittely 

 Eläkeläisneuvosto on yksimielinen siitä, että vierailukiellosta tehdään huolenilmaisu pe-
ruuntuneesta vierailusta. Lähitulevaisuudessa on syytä pitää iltatilaisuus Keusoten päät-
täjille, hyvinvointialueen, kaupungin ja vaikuttamisen välisestä vuorovaikutuksesta ja 
vaikuttamisesta. Erityisesti huolettaa kolmannen sektorin rooli, jota korostetaan ehkä 
katteettomasti. Lars-Erik Wilskman kysyy alueellisen vanhusneuvoston puheenjohtajalta 
hyvää ajankohtaa iltatilaisuudelle. 

 Ikäviikkojen ensi palaverissa koottiin 3-4 eri ryhmää (palvelutalot ja hoivakodit, eläk-
keelle siirtymisen ryhmä ja kulttuuriryhmä) pohtimaan Ikäviikkojen ohjelmaa. Järven-
pää-taloon suunniteltu striimattua tilaisuutta mielenterveydestä. Ikäkuun yhteydessä 
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markkinoidaan myös vakiintunutta ohjelmaa. Ikäkuun teema on Yhdessä luontoon - 
joka iän oikeus. Ikäkuu pidetään 7. kertaa lokakuussa 2022. Seuraava ryhmien yhteinen 
palaveri pidetään 25.4. klo 13.30. 

 
 
Päätös 

 Eläkeläisneuvosto lähettää huolenilmaisun Järvenpään kaupunginhallitukselle, hyvin-
voinnin ja terveyden edistämisen johtaja Kirsi-Marja Karjalaiselle ja hyvinvointialueen 
hyte-allianssille. 

 Merkittiin tiedoksi Ikäviikkojen kuulumiset. 
 

 
 
§ 3 Edellisen kokouksen pöytäkirja 
 
Perustelu 
Tarkastellaan pöytäkirja edistettävien asioiden näkökulmasta ja kuullaan miten asiat ovat eden-
neet. 
 
Esitys 
Merkitään tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 
 
Päätös 
Merkittiin tiedoksi. 
 
Liite Pöytäkirja-2_15.2.2022 Eläkeläisneuvosto 
 
 
 
§ 4 Kuulumiset ja raportit kaupunginvaltuuston, lautakuntien sekä työryh-
mien kokouksista  
 
Eläkeläisneuvosto on nimennyt keskuudestaan edustajan seuraamaan kaupunginvaltuuston ja 
lautakuntien päätöksentekoa seuraavasti: 
 
Kaupunginvaltuusto (KV):  
Kaupunginhallitus (KH): Liikuntapuisto edennyt iltakouluun. 
Hyvinvointilautakunta (HYVO): ei merkittävää tiedotettavaa. 
Opetus- ja kasvatuslautakunta (OPKA): ylioppilastutkinnon muutokset keskusteluttanut. 
Kaupunkikehityslautakunta (KAUKE):  
Kaupungin osallisuus: Muuttajan opas, Kaikukortti-vastaus 
Liikenneturvallisuustyöryhmä: edustajan vaihto meneillään, ei kokouksia. 
Eläkeläisjärjestöjen etujärjestö Eetu ry:  
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Keusote: Aluevaltuusto on pitänyt ensimmäisen kokouksensa. Päätetty vanhusneuvostosta, jo-
hon kuuluu kustakin alueesta kaksi edustajaa. Hyvinvointialueen hallituksen puheenjohtajaksi 
nimettiin Helinä Perttu, ja valtuuston puheenjohtajaksi nimettiin Eemeli Peltonen. 
Gery ry: Ruokailukokeilu Huvilassa pidetty. Perimmäinen ajatus yksinäisyydestä otetaan uudel-
leen esiin. Seuraava ruokailu on Tyynessä 6.4. ja iltapäiväkonsertti Syntisen hyvä toukokuussa. 
6.4. tilaisuudesta tulisi tiedottaa aktiivisesti, ilmoittautumiset Geryn Saana Karjalaiselle. 
 
Ehdotus 
Merkitään tiedoksi kuulumiset ja raportit kokouksista. 
 
Kokouskäsittely 
Ikäihmisten ruokailupaikat halutaan koota. Kysytään Anne Honkaselta, voisiko sosionomi-har-
joittelija koota opiskelijoiden tarjoamat ravintolapalvelut (Keuda, Wärtsilänkatu). Esimerkiksi 
Paatelan kahvila auki kolmena päivänä viikossa, torstaisin pidempään.  
 
Päätös 
Merkitään tiedoksi kokouskäsittelyssä ilmenevin lisäyksin, jossa halutaan koota listaus erilai-
sista lounaspaikoista. 
 
 
§ 5 Ilmoitusasiat 
 
Perustelut 

 Ikäasumisen ennakointi - eläkeläisneuvosto on mukana työstämässä. Katso liite. 
 Vaikeiden, liukkaiden keliolojen takia kaupungin pitäisi tiedottaa liukkaudesta, hiekotuk-

sesta ja hiekotuksen poistamisesta. Tällainen käytäntö oli ennen. Eläkeläisneuvosto te-
kee kirjeen aloitteesta liukkaiden keliolojen varalle. Kirjeessä voisi painottaa myös talo-
yhtiöiden vastuusta. Voidaan myös ehdottaa sopivaa henkilöä kertomaan muuttuvista 
oloista. 

 
Ehdotus 
Merkitään ilmoitusasiat tiedoksi. 
 
Päätös 
Merkittiin tiedoksi. 
 
Liite: Ikäasumisen ennakointi 16022022 
 

§ 6 Keusote ja hyvinvointialueen valmistelu 
 
Perustelut 
Eläkeläisneuvosto käsittelee hyvinvointialueen valmistelua ja tilannekuvan vuoden 2022 ko-
kouksissa. Nyt aluevaltuuston ja aluehallituksen ensimmäiset kokoukset ovat pidetty, ja järjes-
täytymistä tehty. 
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 Liitteenä lisäksi muistio vanhusneuvostojen puheenjohtajien tapaamisesta asumisen ratkai-
suissa 16.2. ja ajankohtaiskatsaus ikäihmisten kotona asumiseen. 
 
Ehdotus 
Merkitään tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 
Havaittiin, että Hyvinvointialueen aluehallitus on ensimmäisessä kokouksessaan päättänyt 
pyytää vaikuttamistoimielimiä nimeämään kaksi jäsentä hyvinvointialueen vanhusneuvostoon 
5.4. mennessä. Yksimielisesti kokouksessa päätettiin nimetä tässä pykälässä Järvenpään 
eläkeläisneuvostosta edustus varajäsenineen alueelliseen vanhusneuvostoon. 
 
Varsinaiset jäsenet:  
Liisa Majanen ja Lars-Erik Wilskman 
varajäsenet: Kaija Tuuri (Liisa Majasen varajäsen) ja Pentti Kangas (Lars-Erik Wilskmanin 
varajäsen). 
 
https://www.keusote.fi/etusivu/tietoa-meista/hyvinvointialue/hyvinvointialueen-
paatoksenteko/aluehallitus/ 
 
 
Päätös 
Päätettiin nimetä alueelliseen vanhusneuvostoon Liisa Majanen ja Lars-Erik Wilskman. Liisa 
Majasen varajäseneksi nimettiin Kaija Tuuri ja Lars-Erik Wilskmanin varajäseneksi Pentti 
Kangas. 
 
 
Liitteet:  
Vanhusneuvostojen pj:t ja asumisen ratkaisut 
Vanhusneuvostot KAT-katsaus 
 
 
§ 7 Tutustumisvierailun työryhmän perustaminen 
 
Perustelut 
Vuodelle 2022 eläkeläisneuvosto varaa mahdollisuuden koronarajoitusten salliessa tutustua 
ikäihmisten asioiden hoitoon, palveluihin ja palvelurakenteisiin vierailukäynnein. 
 
Seminaareihin osallistumiseen ja vierailuun varataan rahaa vuoden 2022 budjetista 1 500 euroa.  
Tutustumisvierailun järjestämiseen perustetaan työryhmä. 
 
Ehdotus 
Perustetaan työryhmä järjestelemään tutustumisvierailua. 
 
Kokouskäsittely 
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Päätös 
Nimettiin Stig Strandberg selvittämään Täbyn vierailun tarjontaa. Tämän tiedon jälkeen 
perustetaan itse ryhmä organisoimaan vierailua. 
 
 
§ 8 Toimintakeskuksen talon tilanne 
 
Perustelut 
Edellisessä kokouksessa saimme vastauksen huolenilmaukseen Myllytien Toimintakeskuksen 
resurssien parantamiseksi. Edelleen eläkeläisneuvostossa on hyvä keskustella palveluiden 
typistämisestä, sääntöjen lisääntymisestä ja muista mahdollisista ajankohtaisista muutoksista.  
Huomiot viedään Myllytien asiakasneuvoston kokoukseen käsiteltäväksi. 
 
Ehdotus  
Merkitään tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 
 
Päätös 
Merkittiin tiedoksi. 
 
 

§ 9 Toimintakertomuksen hyväksyntä 
 
Perustelut 
Käsitellään valmisteltu Eläkeläisneuvoston toimintakertomus syksyltä 2021. Toimintakertomus 
viedään kaupunginhallituksen päätöksentekoon. 
 
Ehdotus 
Hyväksytään toimintakertomus syksy 2021. 
 
Kokouskäsittely 
 
 
Päätös 
Hyväksyttiin toimintakertomus syksyltä 2021 ja päätettiin lähettää se kaupunginhallituksen 
päätöksentekoon. 
 
Liite Toimintakertomus syksy 2021 
 
 
§ 10 Kahvit vai ei? 
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Päätetään eläkeläisneuvoston kokousten kahvituskäytännöstä. 
 
Kokouskäsittely 
Pentti Kangas ehdotti kahveja, tätä kannatti Toini Helenius. 
Äänestys suoritettiin kädennostoäänestyksenä, jossa Toinin ja Pentin lisäksi Jouko Saarinen, 
Kaija Tuuri kannattivat kahveja. 
Vastaan kahveja olivat Lars-Erik Wilskman, Anja Lukjanov ja Stig Strandberg.  
Kahveja kannatti 4 jäsentä, vastusti 3.  
 
Päätös 
Äänestyksen tuloksena päätettiin tarjota kahvit halukkaille kokoustajille. Kahvit haetaan linjas-
tolta ja samalla kerrotaan eläkeläisneuvoston maksavan kahvit. 
 
§ 11 Kokouksen päättäminen ja eläkeläisneuvoston seuraava ko-
kous 
 
Ehdotus 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 11.59. 
Seuraava kokous on 12. huhtikuuta kello 9-12 läsnäkokouksena. Aamukouluaiheena on yhteis-
työ ja vaikuttaminen päätöksenteossa. Vieraana on kaupunkikehityslautakunnan puheenjohtaja 
Nea Karenius kello 9-10.  
 
Käsittely 
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan.  


